
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 9 

от редовно заседание, състояло се на 01.02.1999 г. 

ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Иванов, Александър Томов, доц. Георги 

Лозанов, Иван Драганов, доц. Нели Огнянова, Светлана Божилова, 

проф. Тончо Жечев 

ОТСЪСТВАЛИ: Димитър Коруджиев - платен отпуск; 

Йосиф Сърчаджиев 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Среща с Ясен Инджев - за информационен статистически масив за 

радио и телевизионни приемници; 

2. Информация и обсъждане на програмата на семинара - докладва Иво 

Драганов; 

3. Среща с Маргарита Пешева - говорител на частните ефирни 

телевизии - мониторинг за реклама и спонсорство; 

4. Проект за мониторинг на БНТ и БНР за м. февруари - докладват доц. 

Георги Лозанов и Светлана Божилова; 



5. Мониторинг РО и ТО; 

6. Разни: Разглеждане на следните писма: 

- от община Пловдив; 

- от журналистическо дружество 104 при БНТ; 

- от Епископската конференция. 

Поради факта, че Ясен Инджев ще дойде по-късно, се направи 

разместване на точките в дневния ред. 

ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

Информация и обсъждане на програмата на семинара - докладва Иво 

Драганов. 

Преди да докладва за семинара, г-н Драганов предложи, всички 

решения и становища на НСРТ преди да бъдат огласявани или 

публикувани, да бъдат изпращани до ръководствата на БНТ и БНР. 

Членовете на Съвета приеха предложението. 

Г-н Драганов представи окончателната програма, плакатите и 

дипляните за семинара. 

Членовете на НСРТ решиха: 

- да поемат разходите за делова вечеря на гостите на 

02.02.1999 и обяд на 03.02.1999 за гостите и 

докладчиците; 

- да се направи запис на целия семинар; 

- да се сключи граждански договор с още трима 

преводачи, които ще бъдат в помощ и на организацията. 
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След тази точка г-н Драганов напусна заседанието, поради 

ангажименти, свързани с организацията на семинара. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Среща с Маргарита Пешева - говорител на частните ефирни телевизии 

- мониторинг за реклама и спонсорство; 

Г-жа Пешева говори предимно за лицензионната и мониторингова 

процедура в САЩ. 

Телевизионните оператори, чиито говорител е, имат волята и 

съзнанието да спазват ЗРТ, но не познават достатъчно медийната 

материя, липсват им опит и компетенции и биха желали да проведат 

една работна среща с членовете на Съвета. 

НСРТ реши тази среща да се проведе в началото на месец март, като 

предварително им бъдат представени конкретни въпроси и 

предложения.. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Проект за мониторинг на БНТ и БНР за м. февруари - докладват доц. 

Георги Лозанов и Светлана Божилова; 

Г-жа Божилова припомни, че на предишното заседание е представила 

подробно схемата на мониторинг и сега им предлага само картата, 

която предстои да се разпространи. 

Извън дневния ред бе прието предложението на Александър 

Иванов, винаги точка първа в дневния ред да бъде информация за 
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събития и дейността на членовете на НСРТ, в периода между двете 

заседания. 

В тази връзка доц. Огнянова ги информира: 

1. ДКД е приела представеното им Заявление за издаване на 

индивидуална лицензия за радио- и телевизионна дейност, 

като са им предоставени указанията към изискваните 

материали по ал. 8 на чл. 111 от ЗРТ, изготвени от доц. Георги 

Лозанов и предоставени на останалите членове на Съвета за 

мнение, и които ще бъдат включени като гръб на заявлението; 

2. ДКД работи върху размера на таксите и има трайна тенденция 

те да бъдат намалявани. ДКД за момента е определила 

годишните такси по ал. 3 на чл. 102 от ЗРТ в размер на 2.3% от 

брутния годишен доход с постепенно намаляване в срок до 5 

години да стигнат до 1.3%. Работата продължава. 

По този повод НСРТ взе решение да предложи на ДКД, облекчение за 

обществените оператори, които да не бъдат включени в петгодишната 

схема и още от тази година да заплащат по 1.3% годишна такса. 

Доц. Огнянова пое ангажимента да изготви проекта за лицензия за 

радио- и телевизионна дейност, във връзка с изискванията на чл. 32, ал. 

1,т. 9. 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Среща с Ясен Инджев - за информационен статистически масив за 

радио и телевизионни приемници. 

След проведения разговор, членовете на НСРТ решиха, че ще подготвят 

типология, включваща параметрите, които представляват интерес за 

4 



Съвета, ще я унифицират със статистическия годишник на Европейския 

съюз и ще я представят на г-н Инджев. 

ПО ТОЧКА "ПЕТА": 

Г-жа Илинчева представи седмичния си мониторинг за спортните 

предавания на Нова телевизия. (Документа е приложен към протокола.) 

Съвета реши чрез г-жа Илинчева да поиска от ръководството на Нова 

телевизия, копия от договорите, с които са придобили права за 

излъчване на тези спортни програми. 

На г-жа Илинчева бе възложено да обърне внимание на 

характеристиките на рекламата в прайм-тайма - 7 дни и Нова 

телевизия. 

Г-н Шабански представи обобщените си констатации от едномесечен 

мониторинг: 01.01. - 01.02.1999 год, върху програмите на 

радиооператорите, излъчващи на територията на гр. София. (Документа 

е приложен към протокола.) 

ПО ТОЧКА "ШЕСТА": 

- Разгледано бе писмо от Александър Секулов, 

изпълнителен директор на "Европейски месец на 

културата - Пловдив, 1999", международна проява, която 

ще се проведе от 28 май до 24 юни според решение на 

Съвета на Министрите на културата на Европейския 

съюз. 
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Националният съвет за радио и телевизия реши да приеме клипа 

на фондация "Европейски месец на културата - Пловдив, 1999", 

като информация за предстоящо културно събитие, а не като 

реклама, ако директно не насърчава продажбата, покупката или 

наемането на стоки и услуги. 

- За сведение бе прочетено писмото от сдружение "Вяра, 

надежда и любов", подписано от Владимир Ангелов -

член на УС, с което предлагат Рангел Вълчанов за 

ръководител на БНТ. 

- Членовете на НСРТ се запознаха с отворено писмо от 

Журналистите от 104-то дружество на СБЖ в БНТ, с 

което настояват за реално участие в избора на Генерален 

директор на БНТ. (Писмото е без подпис, без посочено 

лице и телефон за контакт.) 

В процедурата по избор на Генерален директор на БНТ, НСРТ е 

предвидил публични дискусии с кандидатите. 

- Представени бяха протестните писма за предаването "Без 

контрол", получени от СУ "Климент Охридски" -

Богословски факултет, Съвета на Обединените 

Евангелистки Църкви (ОЕЦ) в България, Междуритуална 

Епископско Конференция (МЕК) в България. 

В тази връзка на г-н Шабански бе възложено да направи 

обобщение за развитието и реализацията на предаването "Без 

контрол", излъчвано по програма "Хоризонт" на БНР. 
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- Разгледано бе писмо Райна Константинова, Програмен 

директор на Радио България. Бе установено, че нормата за 

10 на сто външни продукции е императивна. 

Следващото заседание бе насрочено за 8 февруари 1999 г. от 13.00 ч. 

Приложени документи към ПРОТОКОЛ № 9 от 01.02.1999 

1. Обобщен мониторинг за радиооператорите, излъчващи на 

територията на гр. София от Б. Шабански; 

2. Мониторинг за спортните предавания на Нова телевизия от Ани 

Илинчева; 

3. Писмо с вх. № 85/28.01.1999 год. от Александър Секулов, 

Изпълнителен директор на "Европейски месец на културата -

Пловдив, 1999"; 

4. Писмо с вх. № 81/26.01.1999 год. от Владимир Ангелов, член на УС 

на Сдружение "Вяра, надежда и любов"; 

5. Писмо с вх. № 87/28.01.1999 год. от Журналистите на 104-то 

дружество на СБЖ в БНТ; 

6. Писмо с вх. № 60/25.01.1999 год. от проф. д-р Иван Денев, 

Богослофски факултет СУ "Климент Охридски"; 

7. Писмо с вх. № 59-А/25.01.1999 год. от проф. д-р Христо Куличев, 

председател на ОЕЦ; 

8. Писмо с вх. № 88/29.01.1999 год. от Епископ Христо Пройков, 

Председател на Епископската конференция на Католическата църква 

в България; 
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9. Писмо с вх. № 93/01.02.1999 год. от Райна Константинова, 

Програмен директор на Радио България. 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Ал. Иванов: Ж доц. Г. Лозанов: 

Д. Коруджиев: Отсъствал Й. Сърчаджиев: Отсъствал 

доц. Н. Огнянова: 

проф. Т. Жечев: 

Св. Божилова: 
~7 

Председател на НСРТ 

Ал. Томов 

Секретар на НСРТ: 

\ 
Ив.^Драт-анов 

Изготвил протокола: 

Снежана Милева 
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